



lit de luohan

Laque noire incrustée de nacre, gravure de laque rouge anciennement dorée, le dos décoré aux traits et hachures polychromes,
et hachures polychromes,
Dynastie des Ming (1368-1644), XVIème siècle,
Chine, province du Shanxi, 192x92x85cm.

luohan bed

Black lacquer with mother of pearl inlaid, red lacquer line drawing (formerly gilded) on the front, polychrome line drawing and hatches at the back, Ming dynasty, late 16th century, China, Shanxi, 192x92x85cm.



5

Un modèle similaire avec un autre décor appartient au musée du Palais, Beijing et un modèle de forme légèrement différente est conservé dans les collections du Metropolitan Museum of Art, New York.

A similar piece with another ornamentation belongs to the Palace Museum, Beijing and one of a slightly different shape is kept in the Metropolitan Museum, New York.

Provient de la succession d'une propriété du Gard, près de Nîmes dans le sud de la France, abritant surtout une riche collection d'objets ottomans.

From the succession of a property in Gard area, near Nîmes, south of France, with a collection mostly composed of Ottoman pieces.



Beijing



New York



dos du lit
back of the bed